
 SKOLEBESTYRELSEN VED HØJMESKOLEN 

 Højmevænget 3, 5250 Odense SV. Tlf.: 63 75 34 00 

 SKOLEBESTYRELSESMØDE 
 Onsdag d. 30/10-24. Kl. 17.00-19.00 i personalerummet på Højmeskolen 

 1.  Nyt fra elevrådet 
 a.  Børnemiljøets elevråd er nu etableret med elever fra 3., 4. og 5. årgang. Hvor 

 Alma er formand og Lui er blevet næstformand. 

 På første møde blev antimobbestrategien drøftet. 

 Ønske om flere lejrskoler - måske i 7. klasse? 

 b.  Ungemiljøet: 

 Rosa fra elevrådet er formand for elevrådet 

 I elevrådet har der været en drøftelse af badning i fm. idræt 

 Desuden er der indsamlet ønsker: større skraldespande, overdækning ved 
 cykelparkering, mere seksualvejledning, flere bøger på biblioteket, fjernelse af 
 lås på den yderste dør på toilettet i ungemiljøet, bordtennisborde, flere ture ud 
 af huset, flere stikkontakter, mikroovne, flere toiletter, kortere skoledage, flere 
 valgfag, mere halal-mad i kantinen, billigere mad i kantinen, mindre boglig 
 undervisning, mere aktiv undervisning, flere muligheder i H/D, bind på 
 toiletterne. 

 Skoleleder supplerer med erfaringer med at der siden vi har fået de nye 
 affaldssorteringssystemer 44 gået i stykker.  Skolen skal selv betale for nye. 
 Mon det er materialet, der er noget galt med? En udfordring er at elever 
 tømmer skraldespande i de små skraldespande uden for skolen i stedet for i 
 containeren, der er beregnet til affald fra klasser. 

 2.  Nyt fra ledelsen 
 a.  Nye medarbejdere, tre lærere, og en økonomimedarbejder 
 b.  Byggeri 

 i.  Der er gang i flere ting. Der er fundet plads i økonomien til at kunne 
 udskifte loftet i madkundskab. Dette forsinker færdiggørelsen af 



 lokalet. Rasmus Rask Skolen låner os lokaler, så der kan afvikles 
 prøver. 

 c.  Årgangskonferencer 
 i.  Skoleleder fortæller om fokus på teamsamarbejdet og på hvordan test 

 anvendes i deres arbejdet. 
 d.  Tilskud fra Slots- og kulturstyrelsen 

 i.  Skolen har fået 20000kr. Tænkes brugt til nyt klaver til morgensang. 
 e.  Næste gang der er bestyrelsesmøde, er der julefrokost 
 f.  Økonomi: Der er prioriteret at købe nye møbler til de nyrenoverede lokaler. 

 3.  Skolens antimobbestrategi 
 a. Højmeskolens antimobbestrategi 

 i.  Børnemiljøets elevråd har gennegået skolens antimobbestrategi 
 - særligt med fokus på side 2 - eleverne genkender 
 trivselstiltagene. 

 ii.  Vedr. mudderløb - i år har 5. årgang også været med. Det 
 besluttes at justere, så også 5. årgang fast er med i det årlige 
 mudderløb. 

 iii.  opmærksomhed på link til DCUM - måske de ophører med at 
 virke - det forventes at materialet bliver tilgængeligt på emu. 

 4.  Medarbejdertrivselsundersøgelse v. Cecilie, Frans og Lars 
 a.  Data er analyseret og drøftet. Der er blandt andet set på hvordan 

 spredningen i svar ligger - og hvordan ændringer fra sidste år er. 
 b.  Lærernes TR fortæller, at det opleves, at når man er på skolen, at 

 personalet er glade for at være på skolen. 
 c.  Ved rekruttering på skolen ses også at skolen har et godt ry. 
 d.  I tirsdags var der trivselsarrangement, hvor Lars Mogensen holdt 

 oplæg. Personalet oplevede en god formidling med et relevant fokus. 
 e.  Skolen ligger rigtigt højt på social kapital, udviklingsmuligheder 

 5.  Resultater i de nationale overgangstest i dansk og matematik 
 a.  Skoleleder fortæller, at der på fagteammøde ved vejlederne er 

 faciliteret, at der blev arbejdet med klassernes data. 
 b.  Forældre får resultater i meddelelsesbogen i forbindelse med en 

 skole-hjem-samtale. 
 c.  På baggrund af analyser af elevernes data, arbejdes der fokuseret med 

 relevante områder. 
 d.  Generelt rammer klasserne meget fint landsgennemsnittet. 

 6.  Ny budgetmodel for skolerne betyder en budgetforøgelse på ca. 2 procent på 
 Højmeskolen grundet de nye fordelingsnøgler. Høringssvar sendes mandag 
 d. 29/10-24. 

https://docs.google.com/document/d/113jIBLk4k0m9vpAIQtst6T4ickfbPsEb-eVM4mzKB90/edit?usp=sharing


 a.  Skoleleder har sendt høringssvar 
 b.  Ny model berører os ikke så meget. 

 7.  Opfølgning på tidligere punkter, 
 a.  forældreforening og 

 i.  Udsættes 
 b.  folder til forældreråd. 

 i.  Udsættes 
 c. Skolens traditioner.docx
 d.  Bad efter idræt 

 i.  Skoleleder har spurgt årgangsvist, hvad lærerne oplever. Nogle 
 årgange oplever, at det kan være en udfordring, at en klasse ét 
 år har haft idræt sidst på dagen - og derfor ikke skal gå i bad, og 
 så året efter får idræt midt på dagen. Så er det en udfordring at 
 få eleverne til at gå i bad. 

 ii.  Perspektiver - dannelse - hygiejne 
 iii.  Det har været en klar aftale, at elever, der skifter tøj efter idræt, 

 skal gå i bad. 
 iv.  I de yngste klasser må pigerne ikke vaske hår. Det tager for lang 

 tid. 
 v.  At gå i bad efter idræt er også en udfordring blandt de yngre 

 elever. 
 vi.  Bestyrelsen beslutter, at i forbindelse med at klasser 

 fremadrettet har “Spejlven”, udfases reglen om at badet må 
 undlades, hvis idræt er i sidste lektion fra næste år. (på 8. 
 årgang går alle i bad) 

 8.  Styrelsesvedtægsændring 
Brev til skolebestyrelserne høring september 2024.pdf
 a.  Skoleleder gennemgår vedtægtsændringerne. det besluttes, at der ikke 

 udarbejdes et høringssvar. 
 9.  Evt. 

 a.  OBS: Spacebuzz, NASA bæredygtighedsudvikling.  Mulighed for at 
 indsende ansøgninger. Bl.a kan der ansøges om besøg af en 
 specialbygget bus og få oplevelser ude fra rummet. Mulighed for at få 
 spændende foredragsholdere ud. 

https://docs.google.com/document/d/1jMpmK5JHBxlldUhpQFbTVUH4hSch_SDL/edit?usp=sharing&ouid=110645136163076849141&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1CNiwB6fafyZRdyL9dmQulBIXHnqcL1Xb/view?usp=drive_link

